
  Styrelsemöte 2/2025 

  Protokoll 
 

 

Tid Måndag 3 februari kl. 16.30 

Plats Hamngatan 5 

Kallade Styrelsen  Kimberly Terry (ordförande) (1/2) 

  Tony Cederberg (2/2) 

  Ola Sundberg (2/2) 

  Joanna Isaksson (2/2) 

  Alexander Woivalin (1/2) 

  Fanny Enestam (2/2) 

  Pia Widén (2/2) 

  Ola Nyqvist (2/2) 

  Annika Orre (2/2) 

   

Personal  Josefine Egenfelt (verksamhetsledare) 

Övriga Alyssa Bittner-Gibbs (blivande ordförande) 

 

§ 1 MÖTETS ÖPPNANDE 

 

§ 2 VAL AV MÖTESFUNKTIONÄRER 

Förslag till vibes watcher: Pia Widén 

Beslut: Tony är istället för Pia då hon är på distans 

 

§ 3 MÖTETS BESLUTFÖRHET 

Styrelsen är beslutsför då ordföranden eller viceordföranden endera jämte så många 

styrelsemedlemmar är närvarande att de tillsammans utgör minst hälften av styrelsen. 

Beslut: Vi är beslutsföra 

 

§ 4 GODKÄNNANDE AV MÖTESAGENDAN 

Beslut:  Agendan godkännes    

 

§ 5 PROTOKOLLJUSTERING 

Bilaga 1 - Protokoll styrelsemöte 1 2025 

Beslut: Protokollet har redan justerats av mötets ordförande och sekreterare 
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§ 6 GENOMGÅNG AV INTERN ARBETSPLAN 

Bilaga 2 - Intern arbetsplan februari-mars 

Genomgång av arbetsplanen  

Beslut: Godkänns. 

 

§ 7 UTMÄRKELSEN ÅRETS MEDLEM 

 

 På förslag från medlemmarna har utmärkelsen året medlem delats ut på de två 

senaste höstmötena med syftet att lyfta engagerade medlemmar i föreningen för att 

öka det ideella engagemanget. Då det inte finns några specifika kriterier för vem som 

kan bli årets medlem, de som nominerar inte kan veta säkert vilka som är medlemmar 

i föreningen, och personalen inte får ge ut uppgifter om vilka som är medlemmar i 

föreningen, har utdelningen av utmärkelsen mött svårigheter i praktiken. Det har 

också kommit in få nomineringar de två år vi har delat ut priset. Personalen har 

diskuterat detta och skulle till vårmötet vilja föreslå att utmärkelsen årets medlem 

slopas. Vi diskuterar om det finns några andra sätt att lyfta och uppmärksamma 

engagerade medlemmar i föreningen. 

 

 Förslag: Styrelsen föreslår på föreningens vårmöte att utmärkelsen årets medlem 

slopas. 

 

Beslut:  Fanny och Kimberly arbetar fram ett förslag på priser till godkännande nästa 

styrelsemöte. 

 

§ 8 UTLÅTANDE UPPDATERAT TRAFIKFÖRSÖRJNINGSPROGRAM 2023-2026  

 Bilaga 3 - Synpunkter uppdatering av trafikförsörjningsprogram 2023-2026 utkast

  

Landskapsregeringen har kommit med en utlåtandeförfrågan gällande uppdaterat 

trafikförsörjningsprogrammet för 2023-2026 med begäran om svar senast 11 

februari. Bifogat finns ett förslag på utlåtande. Efter styrelsens godkännande skickas 

utlåtandet in. 

Beslut: Styrelsen godkänner utlåtandet. 

 

§ 9 SAMRÅDSPROCESS KOPPLAT TILL VATTENDIREKTIVET 

Bilaga 4 - Samrådsprocess kopplad till vattendirektivet 

 

Landskapsregeringen har skickat ut information om en lagstadgad allmän 

samrådsprocess kopplad till vattendirektivet. Det går att lämna in svar på frågorna 

digitalt eller skriftligt. Verksamhetsledaren föreslår att föreningen går ut med en 

uppmaning till alla medlemmar att själva gå in och svara på frågorna digitalt istället för 

att samla åsikterna och sammanställa dem i ett gemensamt svar från föreningen. 

Föreningen lämnar också in ett svar som sammanställs av kansliet och godkänns på 

ett kommande styrelsemöte. 

 Beslut: Styrelsen godkänner förslaget och föreslår att skriva en insändare om detta. 

 Ett allmänt svar för föreningen formuleras också 
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§ 10 FÖRSLAG TILL INSÄNDARE OM ÖSTERSJÖN 

Bilaga 5 – Texter om Östersjön 

 

Bifogat finns förslag till fyra korta insändare kopplat till Östersjön. Tanken är att 

publicera insändarna regelbundet inom temaperioden för Östersjön, dvs före sista 

april. Styrelsen diskuterar insändarna och publicering. 

Beslut: Styrelsen godkänner och föreslår att ta upp gruvdrift som en femte insändare. 

Rådfrågar Simon Holmström om sista frågan. 

 

§ 11 DATUM, TEMA OCH PLATS FÖR FÖRENINGENS VÅRMÖTE 

 Datum för föreningens vårmöte fastställs och förslag på plats och andra detaljer 

diskuteras. Vårmötet ska hållas inom april. Temat på mötet är hållbart skogsbruk för 

Östersjön. Nuvarande idé är att en person från Natur och Miljö på fastlandet kommer 

med på mötet och berättar om deras kampanj “Från skog till hav”. Personalen 

undersöker också om det är möjligt att få hit en skogsägare från Väddö som jobbar 

med hållbara skogsmetoder till vårmötet. Vi har diskuterat om vi kan vara på Ålands 

landsbygdscentrum denna gång. Finns andra förslag eller tankar om plats? Ska vi 

anlita Oscar Lindholm för mat igen? Matidéer eller andra idéer? 

 Förslag på datum: 9, 10 eller 24 april 

 Beslut: 10 april. Eventuellt flyttas aprils styrelsemöte till samma dag för smidigheten.    

 

§ 12 MEDDELANDEN / TILL KÄNNEDOM 

 AVGÖRANDE OM BOGSKÄR FRÅN HÖGSTA FÖRVALTNINGSDOMSTOLEN 

Högsta förvaltningsdomstolen beslutat i Bogskärsbesväret. Besväret lämnas utan 

prövning eftersom förvaltningsdomstolen anser att Ålands Natur & Miljö inte är part i 

ärendet som gäller rättelse av sakfel. Ärendet där Ålands fiskare m.fl. som besvärade 

sig mot inrättandet av naturskyddsområdet har också avgjorts. Ändringssökandenas 

besvär har avskrivits. 

 SPONSORERING TILL MARIERO 

Åland Post har beslutat att bidra med 500 euro till föreningens verksamhet i Mariero 

år 2025. Detta tas med i budget då den revideras enligt PAF-beskedet. 

 GREEN KEY STYRGRUPPEN LÄGGS NER 

Visit Åland har informerat om att det kommer att ske större förändringar inom Green 

Key International pga av den nya EU-lagen, Green Claims, som träder i kraft i slutet av 

2026.  Just nu pågår arbetet med att revidera Green Keys kriterier, revisioner och 

processer enligt ISO-standard. Verifieringsprocessen kommer bl.a att kräva att 

kontrollanterna är internationellt ackrediterade av en oberoende part. Vi vet ännu inte 

idag vad detta kommer att innebära för Green Key programmet på Åland. De nya 
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förändringarna kommer att medföra mera administration och en tilläggskostnad för 

verksamheterna, vilket de idag tar avstånd ifrån. Visit Åland för även en dialog med 

Green Key Finland om ev. samverkan om det visar sig att Visit Åland inte har möjlighet 

att driva programmet vidare. Förändringen innebär att det inte längre behövs en 

regional/ nationell styrgrupp för programmet och därmed avslutas styrgruppens 

funktion som sådan. Petra Granholm var nyinvald ledamot i styrgruppen men hann 

inte påbörja sitt uppdrag innan gruppen lades ner. 

NY REPRESENTANT FÖR CIVILSAMHÄLLET I UTVECKLINGS- OCH HÅLLBARHETSRÅDET 

Eftersom Martha Hannus som varit en av tre civilsamhällesrepresentanter i 

utvecklings- och hållbarhetsrådet byter arbetsplats har hon valt att sluta som 

civilsamhällets representant i utvecklings- och hållbarhetsrådet. En ny representant 

för civilsamhället ska väljas innan nästa rådsmöte i maj. Marthas plats som vice 

ordförande i utvecklings- och hållbarhetsrådet övertogs av Mikael Lundell 

AVSLAG PÅ ANSÖKAN OM SKYDD AV SKOGEN PÅ NÖTÖ 

Landskapsregeringen avslagit föreningens ansökan om frivilligt skydd av föreningens 

skogsområde på Nötö i Föglö. 

LEDAMOT SOM SLUTAR I RÅDGIVANDE GRUPPEN 

Gunnar Westling har meddelat att han inte längre står till förfogande i föreningens 

rådgivande grupp, så gruppen har nu 6 medlemmar istället för 7. 

FREDSMOTION TILL SVENSKA NATURSKYDDSFÖRENINGENS RIKSSTÄMMA 

Några medlemmar i svenska naturskyddsföreningen initierat en motion till svenska 

naturskyddsföreningens riksstämma i Gävle i juni. Motionen föreslår att riksstämman 

beslutar att de ska uppmana till samverkan och samarbete med andra organisationer 

som arbetar för fred och klimaträttvisa, både på lokal-, länsförbunds- och nationell 

nivå. Motionen föreslår också att riksstyrelsen undersöker om det finns 

inspirationsmaterial att ta fram för utskick till kretsar och länsförbund. 

Föreningens medlem Jonna Kevin önskar informera styrelsen om det här och 

uppmuntrar till vidare uppföljning av ärendet.  

 

§13 ÖVRIGA ÄRENDEN 

 

§ 14 TIDPUNKT FÖR NÄSTA MÖTE 

Nästa möte blir onsdag 5 mars kl. 16.30 på Hamngatan 5. 

 

§ 15 MÖTETS AVSLUTANDE  

 

Mötet avslutas 17.56 
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______________________________  ______________________________ 

Kimberly Terry, ordförande  Fanny Enestam, sekreterare  


